

创世记当中蛇所说的第一句话 (2篇之第二篇)

First Words Spoken In Genesis By The Serpent (2 of 2)

创世记 3:1, 蛇对女人说: “神岂是真说不许你们吃园中所有树上的果子吗?”

- 1) 那蛇借着是一个很诡诈的问句, 把怀疑放入了夏娃的内心, 使得女人开始怀疑上帝所说的话。
- 2) 蛇对于上帝给人的命令是相当地清楚的, 否则他不可能设计出这样精密的一个欺诈计划。
- 3) 撒旦也许在这之前有其它机会利用蛇来对亚当说过话, 但是圣经没有这样的记录。而且撒旦也可能在过去利用蛇来引诱亚当, 但是撒旦却没有做出那样的选择。
- 4) 蛇承认上帝的存在。
- 5) 蛇意识到上帝乃是有权柄来发出命令的。
- 6) 蛇知道上帝已经给亚当和夏娃发出过命令, 告诉他们什么是可以吃的, 什么是不可以吃的。
- 7) 蛇承认亚当和夏娃乃是在上帝的权柄之下。
- 8) 蛇意识到上帝乃是有能力与人类沟通和联系的。
- 9) 撒旦用试探来接触夏娃, 选择的途径乃是不去直接诱惑亚当。
- 10) 撒旦引诱的乃是那比较软弱的器皿(女人)。
- 11) 这个试探其实包含着一场竞争, 乃是在上帝的话语和撒旦的话语之间, 以及善与恶之间的争战。
- 12) 夏娃需要做出一个选择, 就是到底要来听谁的话。
- 13) 夏娃听从了撒旦, 那是她不应该做的。
- 14) 夏娃之听到撒旦的提问, 就已经是迈出了第一步, 开始向诱惑屈服的第一步。
- 15) 撒旦诱惑夏娃的时候, 是不是靠近吃午饭的时间呢? 经文没有告诉我们。我们只知道夏娃后来吃了那禁果, 不管她当时是否饥饿。

一个人的命运, 其实是在每一天当中决定的, 就是取决于他选择要听从谁的话。你的人生到底是会蒙福还是会遭受咒诅, 也是取决于你到底听从谁, 是上帝呢, 还是撒旦。你的选择是什么?

你是否知道上帝所赐给你, 要你来遵守的命令是什么呢? 圣经当中记载着许多的命令, 是你应该来遵守的。并且, 圣经当中还有更多的原则, 你应该在圣灵的带领和指引下来遵行。你是否有在学习这些命令和原则呢?

你有多少时间是在听从撒旦的呢? 你是否知道, 撒旦也是去教会的(马太福音21:12-16; 启示录 2:28-29)? 而且, 撒旦常常会使用你的朋友、家庭成员和同事来对你说谎话。请你好好研习上面的这些圣经, 以便更多地了解撒旦的诡计。千万不要听信谎言。要时常讲说真理, 并且活在真理当中, 喜乐便会常常伴随在你的身旁。

First Words Spoken In Genesis By The Serpent (2 of 2)

Genesis 3:1 “[Satan spoke]...Indeed, has God said, ‘You shall not eat from any tree of the garden?’”

- 1) The serpent cast doubt into Eve’s heart about what God said by asking a very deceptive question.
- 2) The serpent was very well aware of what God commanded man, or else he could not have devised such a crafty question.
- 3) Satan could have used the serpent in the past to speak to Adam, but there is no record of it. And Satan could have used the serpent in the past to tempt Adam, but he chose not to do so.
- 4) The serpent recognized the existence of God.
- 5) The serpent recognized God has authority to command.

- 6) The serpent knew that God had commanded Adam and Eve what to eat and not to eat.
- 7) The serpent recognized that Adam and Eve were under God's authority.
- 8) The serpent recognized God had the ability to relate to man.
- 9) Satan approached Eve with the temptation, choosing not to directly tempt Adam.
- 10) Satan tempted the weaker vessel.
- 11) The temptation included a contest between God's Word and Satan's word, between good and evil.
- 12) Eve would have to make a choice whose word she would listen to.
- 13) Eve listened to Satan, when she should not have been doing so.
- 14) Eve entertaining Satan's question is the first step in yielding to temptation.
- 15) Did Satan tempt Eve when it was time for lunch? The text does not say. But she did later eat, whether she was hungry or not.

Man's destiny is determined daily as he chooses who he will listen to. Your life can be blessed or cursed, based on who you will listen to, God or Satan. What is your choice?

Do you know what commands God has given you to obey? There are some commands in the Bible to obey. But there are many more principles in the Bible to follow as the Holy Spirit leads and guides you. Are you learning both?

How often do you listen to Satan? Did you know Satan goes to church too (Matthew 21:12-16; Revelation 2:28-29)? And he often uses your friends, family and co-workers to speak lies to you. Study the words above to learn more about his evil ways. Don't listen to lies. Speak the truth and live in it and rejoice.